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Au început meciurile din 
preliminariile de calificare la Turneul 
Final al Campionatului European de 
fotbal, organizat de Germania, anul 
viitor. Până atunci, în 2024, continentul 
nostru va fi gazda acestor partide care 
vor decide elita, iar echipa națională a 
României a debutat cum nu se poate 
mai bine în grupa sa. Două meciuri, 
două victorii, șase puncte, golaveraj 4-1. 
Sigur, e foarte adevărat și obligatoriu 
de precizat, adversarele au fost 
reprezentativele cotate cel mai slab 
dintre cele pe care le avem în grupă, 
dar, chiar și în aceste condiții, victoriile 
merită aplaudate și apreciate. Mai ales 
în contextul rezultatelor din celelalte 
meciuri. Pentru că victoria din Andorra, 
2-0, goluri Dennis Man și Denis Alibec, 
are o cu totul altă greutate după ce 
unul dintre rivalii noștri la calificare, 
selecționata statului Kosovo, a jucat 
acasă cu Andorra și a obținut doar un 
punct, după un surprinzător 1-1. Cum și 

meciul dintre naționalele Israelului și 
Kosovo, din prima etapă, se încheiase 
tot cu scorul de 1-1, rezultă că primele 
partide ne-au fost extrem de favorabile. 
A doua noastră victorie, consemnată 
acasă, de golurile lui Nicolae Stanciu 
și Andrei Burcă, în fața reprezentativei 
Belarusului, cu 2-1, a adus liniștea de 
care era atât de multă nevoie pentru 
ceea ce urmează să se joace în vară și, 
apoi, în toamna care urmează. În iunie 
vom avea o “dublă” de foc, în deplasare 
și cu Kosovo, dar și în Elveția, iar măcar 
un punct “scos” din aceste meciuri, 
ar apropia mult naționala noastră de 
Turneul Final al Euro din Germania, din 
2024. Dar, să recunoaștem, mai e mult 
până departe! Așa că, mare grijă la pașii 
care vin, răbdare și să fie și un pic de 
șansă! Să recunoaștem, până acum am 
avut ceva…

Altfel, vorba marelui nostru antrenor, 
Emerich Jenei, care pe 22 martie a 
împlinit frumoasa vârstă de 86 de ani, 
prilej pentru noi să-i urăm acum și aici 
un sincer “La mulți ani!”, victoriile aduc 
victorii, ceea ce avem credința că se va 
întâmpla. Să fie calificare!

“Multa paucis” spuneau latinii, adică, 
în traducere liberă, “mult în puține 
cuvinte”, iar selecționata condusă 
de Edward Iordănescu pare să se fi 
înscris, în sfârșit, în acest concept al 
performanței. Să vorbim mai puțin 
și să facem mai mult, poate că și în 
acest adevăr stă o manieră de joc 
câștigător. Vom vedea la toamnă, 
când preliminariile se vor fi terminat…
Deocamdată, să ne bucurăm că am 
început bine, cu dreptul, cum se spune, 
pentru că victoriile aduc nu doar victorii, 
ci și calificarea!

BULETIN INFORMATIV // 31 MARTIE 2023

EDITORIAL

Victoriile aduc victorii
 Justin Ștefan, Secretar General LPF
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1 Ce te-a determinat 
să alegi Rapidul?

A fost o decizie foarte 
ușoară pentru că știam 
deja istoria Rapid-ului, 
știam ce înseamnă, știam 
ce suporteri are și toate 
acestea. Cumulate, m-au 
făcut să spun ”Da” ofertei. 
Mă bucur foarte mult 

pentru această alegere, 
este un club minunat și 
îmi doresc să rămân cât 
mai mult aici.  

2 Traversezi o 
perioadă excelentă. 
Care e explicația?

Încerc să mă antrenez 
cât mai bine și să dau 
cât mai mult la fiecare 

ședință de pregătire astfel 
ca, la sfârșitul săptămânii, 
meciul să mă găsească 
într-o formă foarte-foarte 
bună. Cred că aici este 
cheia, cum te antrenezi 
pe parcursul săptămânii, 
tot așa vei fi și la meci. Cu 
cât depui mai mult efort, 
îți dorești și te concentrezi 
mai mult, cu atât vei fi mai 
bun.

INTERVIU

Interviu cu Răzvan Onea  
(FC Rapid 1923)
  realizat de Lucian Ionescu și Octavian Țopa

Răzvan Philippe Onea s-a născut pe 19 mai 1998, la Paris. A început fotbalul la LPS Satu 
Mare, iar în SuperLigă a debutat pentru Politehnica Iași, într-un meci cu Gaz Metan 
Mediaș disputat în 2019. 

A fost transferat de Rapid anul trecut și s-a remarcat relativ repede ca unul dintre cei 
mai buni fundași laterali ai competiției. În prima etapă a play-off-ului, a avut o prestație 
spectaculoasă la Cluj, pe terenul campioanei en-titre, marcând un gol și a oferind o pasă 
decisivă! Ca urmare, a fost selecționat în ”Echipa ideală” a rundei și a fost desemnat 
”Omul meciului”. 
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3 Cum caracterizezi 
parcursul Rapid-
ului în acest sezon?

Eu consider că am avut 
un parcurs bun, că ne-am 
îndeplinit primul obiectiv, 
intrarea în play-off. De 
acum, vom lua fiecare 
meci în parte și vom 
încerca să obținem cât mai 
mult din fiecare, astfel ca 
la final să ne clasăm pe o 
poziție care să ne permită 
calificarea în cupele 
europene.

4 Cum vezi lupta în 
play-off?

Toate echipele sunt foarte 
bune, fiecare meci este 

greu. Cred că lupta pentru 
locurie fruntașe se va da 
până la finalul competiției, 
adică și în ultima etapă.

5 Se poate bate 
Rapid pentru titlu?

Am mai spus-o, noi luăm 
fiecare meci în parte și 
ne gândim să scoatem 
maximum din el, iar la final 
vom vedea pe ce loc vom 
termina. Important e ca la 
final să fim convinși că noi 
am dat ce aveam mai bun, 
să nu avem regrete că nu 
am lăsat și ultima picătură 
de energie pe teren.

6 Te gândești la 
echipa națională?

Acesta este visul oricărui 
fotbalist să joace pentru 
echipa națională. 
Important este să-mi fac 
treaba cât mai bine la club, 
iar dacă va veni convocarea 
voi merge cu mare plăcere 
să-mi reprezint țara. 

7 Cum vezi evoluțiile 
recente ale 
naționalei?

Mă bucur pentru aceste 
două victorii, era foarte 
important să începem 
noua campanie cu două 
rezultate foarte bune 
și sper să continuăm 
această serie a rezultatelor 
pozitive și la următoarele 
acțiuni oficiale ale echipei 
naționale.
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1 Ați preluat FC Argeș 
într-o situație destul 
de grea. Cum vedeți 

lupta pentru evitarea 
retrogradării și ce soluții 
sunt pentru redresarea 
situației? 

Conjunctura nu este așa 
cum ne doream cu toții, 
dar sunt convins că o vom 

scoate la capăt. Am preluat 
această echipă cu dorința 
de a fi fericiți cu toții la 
sfârșitul campionatului 
și voi face tot posibilul ca 
această echipă să rămână 
și anul viitor în SuperLigă. 
Imediat cum am ajuns, 
am încercat să le redau 
încrederea jucătorilor. 
Avem nevoie, în primul 

rând, de o victorie pentru a 
căpăta moral. Sunt situații 
de joc pe care trebuie să 
le punem la punct. Din 
păcate, timpul nu este 
aliatul nostru. Din punctul 
meu de vedere, consider 
că suntem pe drumul 
cel bun, chiar dacă mai 
avem de lucrat la anumite 
aspecte. 

INTERVIU

Interviu cu Bogdan Vintilă   
(antrenor FC Argeș)
  realizat de Marius Duinea și Octavian Țopa

FC Argeș abordează ultima parte a sezonului cu un nou tehnician. În urmă cu două 
săptămâni, Bogdan Argeș Vintilă, fostul portar de legendă al alb-violeților, a fost numit 
antrenor principal. Aflat la a doua experiență ca ”principal” în SuperLigă, Vintilă este 
conștient de munca grea la care s-a înhămat, însă este convins că va reuși să readucă 
această corabie pe linia de plutire. Chiar dacă piteștenii au început cu stângul play-
out-ul, pierzând cu 0-2 în deplasarea de la Universitatea Cluj, antrenorul ”alb-violeților” 
rămâne optimist în privința șanselor de menținere în primul eșalon. 
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2 Ce considerați că 
îi lipsește echipei 
pentru a avea 

rezultatele mult așteptate 
de suporteri? 

Rezultatele mult așteptate 
vin ca urmare a unui joc 
bun, consistent. Consider 
că avem o lipsă de 
omogenitate la nivelul 
lotului. Încerc să pun la 
punct acest aspect prin 
jocuri amicale. Trebuie să 
rezolv această problemă 
din mers, timpul fiind 
destul de scurt. Practic, 
am avut la dispoziție doar 
două săptămâni pentru a 
regla lucrurile care nu au 
funcționat cum trebuie. 

3 Care ar trebui 
sa fie atuurile 
echipei FC Argeș 

în lupta cu celelalte 
contracandidate? 

Jocul echipei trebuie să 
fie cel mai important atu. 
Echipa trebuie să fie unită, 
iar jucătorii să lupte până 
la epuizare pentru cele 
trei puncte puse în joc 
la fiecare meci. Unitatea 
echipei ar trebui să conteze 
cel mai mult. Anumite 
lipsuri se pot compensa 
doar prin muncă, dăruire și 
atitudine. 

4 Publicul de 
la Pitești este 
unul extrem de 

pretențios, iar fanii nu 
prea au răbdare. Cum 
veți încerca să readuceți 
oamenii la stadion? 

Îi cunosc foarte bine pe 
suporterii echipei FC 
Argeș. Știu care sunt 
doleanțele lor și încerc, 
prin ceea ce fac în fiecare 
zi la antrenamente, să le 
satisfac pretențiile. În ziua 
meciului, doar jocul echipei 
contează. Suporterii vor să 
vadă că ai jucat cu ambiție 
și ai dat și ultima picătură 
de transpirație pe teren.

5 Ce piese credeți 
lipsesc în 
angrenajul echipei 

pentru a practica un 
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fotbal frumos care să 
aducă și rezultatele mult 
dorite? 

Nu cred că ne trebuie 
neapărat un anumit 
jucător. Repet, merg pe 
echipă, vreau ca echipa să 
joace, însă un jucător gen 
nea Gicu Dobrin, care să 
facă diferența, cred că și-ar 
dori toată lumea. Asta cred 
că ar lipsi din angrenajul 
echipei noastre.

6 FC Argeș nu 
a arătat forță 
deosebită în 

compartimentul ofensiv. 
Care este profilul de 
jucător care ar putea 
rezolva problemele din 
atac? Există în acest 

moment acest tip de 
fotbalist sau trebuie să 
improvizați? 

Eu merg pe omogenitatea 
echipei. Atacanții trebuie 
să beneficieze de mingi 
pentru a putea marca. 
Este o problemă atunci 
când nu ajung mingiile la 
ei. Fotbalul este un sport 
colectiv, chiar dacă există 
și jucători care pot face 
diferența prin calitatea lor 
individuală. Până la urmă, 
tot jocul echipei este cel 
care trebuie să aducă 
și golurile mult dorite. 
În funcție de calitățile 
fiecăruia, eu trebuie să 
îi fac să dea cel mai bun 
randament, ca grup.

7 În scurt timp va 
începe demolarea 
stadionului 

Nicolae Dobrin. Credeți 
că noua arenă va crea 
acea emulație care să-i 
readucă pe toți piteștenii 
alături de echipă? 

Sută la sută va crea 
emulație și mă bucur că 
Piteștiul va beneficia de o 
arenă nouă! O echipă ca 
FC Argeș merită să aibă 
un asemenea stadion. La 
momentul inaugurării, îmi 
doresc ca FC Argeș să fie 
în SuperLiga României și 
să le aducă multe bucurii 
argeșenilor.





Miron Constantinescu a ordonat 
ridicarea stadionului în doar 5 luni, din 
februarie ’53 până în iulie. Mii de oameni 
au muncit în condiţii infernale, voluntari, 
militari, brigadieri. Tovarăşul Gheorghiu 
Dej era ţinut la curent cu lucrările 
de un Miron Constantinescu turbat, 
care-şi pusese acolo toată energia, 
întrucât unul dintre fii îi murise într-o 
excursie în munţi, altul după o operaţie 
de apendicită, iar nevastă-sa fusese 
omorâtă cu satârul de fiică-sa, care 
ajunsese apoi la ospiciu. Când totul a fost 
gata, a început secvenţa pe care v-am 
povestit-o, cum o ştiu de la mama.

Dar nu doar fetele sărace de la Liceul 
Sanitar s-au bucurat de stadion în acel 
an. În 25 octombrie 1953, echipa naţională 
juca primul ei meci acolo. 90.000 de 
oameni au văzut cum Cehoslovacia ne 
bătea, luându-ne calificarea la C.M. din 
Elveţia, din ’54. A fost meciul lui Birtaşu, 
portarul dinamovist încasând un gol 
de la Safranek, de la 40 de metri. Gică 
Popescu era antrenorul lui Androvits, 
Apolzan, Szökö, Onisie, Băcuţ I, Nicuşor, 
Petschowski, Călinoiu, Ene I, Serfözö, 
Suru. Stadionul era însă mişto. Iar în 
poartă era, într-adevăr, Birtaşu.

Era, de fapt, o luptă în doi, noi cu 
cehoslovacii, pentru un loc la Cupa 
Mondială din Elveţia, din ’54. Războiul 
se încheiase de aproape zece ani şi, 
din motive economice, eram o ţară 
prăbuşită după marea coflagraţie, 
nu ne înscriseserăm în preliminariile 
Mondialului din Brazilia din 1950. (Mă rog, 
acum, la celălalt Mondial brazilian, ne-am 
înscris şi…?) La Praga, Cehoslovacia ne 
bătuse cu 2-0, dar aveam încă speranţa 
noastră. Arbitru e Gerhard Schultz, un 
„redegist”. La noi, secund al lui Gică 
Popescu e marele Dobay. El le şopteşte, 
zice scriitorul George Mihalache în „De 
ţi-ar spune poarta mea”, ultimele sfaturi 
tricolorilor: „Atacăm cu toate forţele, dar 
nu neglijăm apărarea.”

În tribune, 90.000 de oameni aproape 
că nu respiră. De altfel, nici n-au loc… O 
victorie ne-ar duce la Mondiale, toţi ştiu 
asta. O ştie şi Gică Popescu şi de aceea 
simţise nevoia să inoveze cu Petschowski 
pe extremă… Şi totuşi, la poarta cehului 
Dolejsi e infern. Ratăm, ratăm, ratăm. 
La poarta noastră, Birtaşu, care e 
debutant, se plictiseşte, stă la palavre cu 
fotoreporterii, între care şi Aurel Neagu, 
viitorul meu coleg la „Gazeta Sporturilor” 
în anii imediat următori revoluţiei. Adică 
40 de ani mai târziu…

(O mică pauză acum. Nu doar Birtaşu e 
dinamovist, ci şi Szökö, Băcuţ I, Dumitru 
Nicolae „Nicuşor”, care intră în minutul 
76 chiar în locul lui Băcuţ, apoi Călinoiu, 
Ene I şi Suru. De la Locomotiva Bucureşti 
e Androvits, de la Flamura Roşie Arad e 
Serfözö, iar de la CCA: Apolzan, căpitanul 
echipei şi Onisie.)

Deci, mulţi dinamovişti. Aşa se şi 
explică de ce în poartă e unul de-al lor, 
şi încă un debutant, Birtaşu, când marii 
portari ai României erau cei doi de la 
CCA, Voinescu şi Toma. Ciudat însă, 
foarte ciudat, dar Voinescu, anunţat 
titular, s-a certat cu trei zile înainte 
de meci cu Gică Popescu şi acesta l-a 
scos din lot, deşii ambii aveau sânge 
de militar. Sau poate tocmai de aceea. 

CRONICĂ

România lui Apolzan și Ozon (II)
  realizată de Marius Mitran
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Apoi Toma, devenit titular, s-a dovedit 
nepregătit, total scos din formă. Se pare 
că grupul dinamoviştilor a insistat şi a 
apărut, între buturi, Birtaşu.

… E minutul 29 când Szökö face 
un henţ încercând să oprească un 
contraatac al lor. Safranek, fundaşul lor 
dreapta, îşi aranjează balonul. Sunt peste 
30 de metri, poate 35. „Piţi” Apolzan 
strigă, presimţind ceva: „Zidul, treceţi la 
zid, băieţi!” Nimeni nu-l aude, nimeni 
nu crede că se poate trage la poartă de 
acolo. Va pasa, bineînţeles, staţi calmi…

Totuşi, Androvits, Szökö, Onisie, 
Călinoiu şi Serfözö se grăbesc să lege 
un zid. „Măăăi, nu văd nimic, nu văd, 
nu văd nimic, nu văăăăd!...”Şi, brusc, 
Safranek pleacă spre balon şi aproape 
o sută de mii de oameni uită să mai 
respire. Balonul ia o traiectorie foarte 
înaltă şi trece pe sub transversală şi 
printre mâinile lui Birtaşu: 0-1. Acesta 
plonjase târziu, convins că mingea va 
trece „peste”. După ani mulţi avea să 
recunoască asta şi că atunci, în ziua 

aceea, sărise doar „aşa, ca la nuntă”…

Plângând, cu lacrimi mari pe obraji, 
Birtaşu a fost auzit de fotoreporterii de 
lângă el repetând obsesiv: „ce mi-aţi 
făcut, v-am spus că nu văd nimic, ce 
mi-aţi făcut, ce mi-aţi făcut?...” „Stadion, 
frate, stadion, asta ţi-am făcut!”, se 
zice că i-ar fi răspuns, la fel de cătrănit, 
unul din spatele porţii, cu aparatul foto 
atârnându-i la gât. „Că statuie or să-i 
facă cehii ăluia care te-a-mpuşcat de la 
centru’ terenului!”

70 de ani de atunci. Între timp, „23 
August” s-a dărâmat, la propriu şi la 
figurat… Atunci am ratat Elveţia, au 
mers cehii lui Safranek. Acum, undeva, 
departe, dar departe rău, ar fi Brazilia. 
Şi mult prea aproape, Ungaria şi apoi 
Turcia. Şi nici stadionul nu mai e aşa 
mare. Dar e mult mai frumos… Sau poate 
nu, în amintirile mele şi ale altora.

P.S. Peste şapte luni, în mai ’54, 
România bătea Germania Democrată 
la Berlin, cu 1-0, gol Ozon. În poartă era 
Toma.
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